

Insurance Economics Course

Research Topics:

1. **Insurance Techniques** – Concept, principles, foundations, theories, types, and contract formation methods.
2. **Homework for All Students:** Insurance against business risks, the reality of insurance in Algeria (Case Study).
3. **Risk Management in Insurance Companies** – Case study with practical examples.
4. **The Role of Insurance in the Development of Civil Liability Systems.**
5. **The Impact of Social Insurance on National Economic Dynamics.**
6. **The Importance of Reinsurance and Its Role in Risk Management** – Definition, types, principles, characteristics, and contractual provisions.
7. **Actuarial Modeling and Insurance Product Pricing.**
8. **Insurance Risk Assessment Policies.**
9. **Methods and Risk Management in Property Insurance Companies.**
10. **Strategic Alliances Between Insurance Companies and Commercial Banks.**
11. **Life Insurance as an Investment Tool.**

مقياس إقتصاديات التأمينات

قائمة البحوث:

- البحث الأول: تقنيات التأمين (مفهوم المبادئ الأسس نظريات وانواع وطرق تكوين العقد)
- واجب لجميع الطلبة: التأمين على أخطار المؤسسة، واقع التأمين في الجزائر دراسة حالة
- البحث الثاني: إدارة المخاطر في شركات لتأمين دراسة حالة (أمثلة تطبيقية)
- البحث الثالث: دور التأمين في تطور نظام المسؤولية المدنية
- البحث الرابع: اثر التأمينات الاجتماعية على حركية الاقتصاد الوطني
- البحث الخامس: أهمية إعادة التأمين ودوره في إدارة المخاطر (التعريف الأنواع ، صور المبادئ و الخصائص ، أحكام عقد التأمين)
- البحث السادس: النمذجة الإكتوارية وتسعير منتجات التأمين

- البحث السابع: سياسات تقييم مخاطر التأمين
- البحث الثامن: طرق وإدارة الخطر لشركات التأمين على الممتلكات
- البحث التاسع: التحالفات الاستراتيجية بين شركات التأمين والبنوك التجارية
- البحث العاشر: التأمين على الحياة كوسيلة استثمارية